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Darum Lokalråd                                                                            

Referat møde d. 14.06.23 i Darum Kultur- og Fritids Center 

Tilstede: Helle, Hanne, Eva, Inger, Katja (DB), Diana 
Fraværende: Carsten (DKFC), Aase (FDF), Wickie (Darum.IF) 
Referent: Diana 

1. Kort nyt siden sidst – og planlægning 
a. Euro Wind energy – har opgivet projektet i Darum Enge 
b. Huller i vejen op til Darum stråtækte skole – det er offentlig vej. Tiptak er indsendt, 

flere Tiptak vil være i orden at sende.  Svar sendes til borger herom 
c. Cykelsti på Gl. Darumvej fra Videkærvej til Østertoften; dette er sendt ind som ønske 

til budgetforhandlingerne. Svar sendes til borger herom. 
d. Sang på Diget repræsentation de næste gange. 
e. Dialogmøde om Regulativ for Sneum å, se mail af 8.6 

b. vi vil derudover via FB minde Darums borgere om at man kan sende Tiptak til kommunen, hvis 
noget mangler at blive fikset.   
c. vi krydser fingre for det lykkes. 
d. Helle og Eva deltager. I juli er de fleste på ferie. Er der brug for hjælp, så kan arbejdsgruppen 
kontaktes. 
e. vi undersøger hvad det mere konkret handler om. 

2. Evaluering af Grundlovsmødet. Ideer til ændringer til næste år eller var alt godt? 

Rigtig god taler, der manglede lyd til orglet. Inger laver udkast til en To do liste/huskeliste som kan 
bruges hvert år. Vi vil stadig gerne have børnebyens børn med som taler.  Vi vil holde møde med 
Menighedsrådet til efteråret i forhold til planlægning af Grundlovsmøde 2024.  

3. Møde med administratorer for fb planlægges. 

Vi sender datoforslag på en doodle til de 4 med invitation til et møde med lokalrådet i første omgang. 
Man 19. juni kl. 19, tirs 20. juni, kl. 19, ons. 21. kl. 17/19, tors. 22. kl. 17/19. 
Ons. 28. juni 17/19. 

4. Esbjerg Byfond – tilbagemelding. Hvad gør vi? Se vedlagte referat fra Byfonden. Jeg har 
skrevet til dem og afventer ny mail.  Se bilag a 

Vi ønsker et oplæg om deres funktion og mulighed for hjælp til borgerne. Hvis det skal hænge 
sammen med årsmødet. 

5. Planlægning af Årsmøde som følge af punkt 3 

Afhænger af Byfondens tilbagemelding 

6. Landsbyfilm – ligger klar til underskrift. De plejer ikke at mødes med folk inden. Først lige 
op til at der skal filmes. Vi skal afgøre om det skal være Darum lokalråds film eller om det 
skal være Darums film. Hvis det skal være Darums, skal vi have kontakt til de andre 
foreninger og lave en arbejdsgruppe. Se mail af 16. maj. 

Der skal laves film om Darum. Vi vil invitere vores samarbejdspartnere til et møde, for at få så mange 
input som muligt. FDF, DKFC, Darum IF, børneby, menighedsråd, vandværk, jagtforening, sandgadens 
plantage, sognearkiv. Helle inviterer og vedhæfter link til film fra andre byer. Der inviteres til møde d. 
16. august kl. 19.00. 

7. Gennemgang af Darum lokalråds Vedtægter. Se vedlagte bilag b. 

Drøftet i forhold til deltagelse fra andre foreninger. Vi vil gerne repræsenteres så bredt som muligt, og 
ønsker deltagelse hver gang fra flere foreninger. 

8. Drøftelse af arbejdsfordeling i lokalrådet. Vi skal arbejde hen mod en mere bred 
arbejdsfordeling og samtidig huske alle opgaver. Se årshjulet, tænk over hvilke opgaver 
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der er i hverdagen. Bilag c 

Opslag, plakater osv. sendes til Eva og hun hænger op i Hallen. Arbejdsfordeling drøftet. 

9. Grejkasse – der er en fond vi kan søge specifikt om ting til grejkassen, skal vi det? 

Vi kan spørge de andre foreninger, om der er noget de mangler, vi kan søge fonden hvis vi får ønsker 
og behov. Man skal sætte pris og forhandler på. Vi prøver at oprette et docs dokument og rundsende. 
Headset trådløs, microfon, soundbox mage til den vi har, så de kan tale sammen. 

10. Regler for arbejdsgrupper under Darum Lokalråd. Gennemgås og i mappe 

Udsættes til næste møde 

11. Biodiversitetsgruppen ønsker oplysninger vedr. dækning af udgifter 

Opfordres til at komme med konkret forslag og budget. Der kan ydes mellemfinansiering, såfremt 
budgettet kan godkendes af lokalrådet. Der kan evt. også ydes støtte i mindre målestok. 

12. Informationstavler ved busstoppesteder. Indlæg fra Bio-gruppen. 

Biogruppen foreslår opslagstavler ved busstop i stedet for at vi skal binde plakaterne fast med snor og 
strips. Måske Esbjerg Kommune ved noget om det. Evt. vej og park. Biogruppen arbejder videre. 

13. Regler for Gave til andre ved særlige lejligheder. Udarbejdes og i mappe 

Udsættes til næste gang 

14. Drøftelse af logo.  

Udsættes til næste gang 

15. Gode historier til facebookopslag 

Tip tak info. Og Flex taxa- info 

16. Darum lokalråd 10 år 

Vi aftaler at lave en udstilling for at markere dagen d. 26. september.  
Sognearkiv kunne inviteres med udstilling om historien frem til lokalrådet. 
Vi aftaler selv at lave info om lokalrådsarbejde de sidste 10 år. 
Evt. med fællesspisning bagefter. Lokalrådet vært ved kaffe og chokolade 

17. Indlæg til Lokalårbog for Bramming- Egnene. Deadline 1.8 

Sang på diget 
Sneum sluse projekt indviet 
Legeplads børnebyen/trolde projekt 

18. Tilbagemeldinger fra foreninger og arbejdsgrupper 

Børnebyen – konstitueringsmøde om en uge. Arbejder på en digital postkasse til kontakt for byen. 

19. Økonomi 

Gennemgået 

20. Punkter til næste møde 
Planlægning af Konference for foreninger i Darum d. 6.9 
Planlægning af Årsmødet incl. reklame herfor, leje af hal etc. 

Der inviteres og spørges ind til punkter til dagsorden til konferencen.  

21. Nye datoer til efter sommerferien. Møde i august før d. 15. aht. Deadlines og annonce for 
Årsmødet. 

Torsdag d. 10. august 18.30 Eva kage 
Onsdag d. 13. september 19.00 Inger kage 
Tirsdag d. 10. oktober 18.30 Diana kage 
Mandag d. 6. november 19.00 Hanne kage 
Torsdag d. 30 november 18.30 Inger kage 

 


